
 
ACTA PLE NUM. 7/95 

 
 
SESSIO PUBLICA DE CONSTITUCIO DEL NOU AJUNTAMENT, CELEBRADA 
EL DIA 17 DE JUNY DE 1995. 
 
 
 A la ciutat de Cornellà de Llobregat, quan són  les dotze hores del 
dia disset de juny de mil nou-cents  noranta-cinc, es reuneixen a la sala de 
sessions d'aquest  Ajuntament,  sense  prèvia  convocatòria,  en  conformitat  
amb l'article  195 de la Llei Orgànica 5/1985, de 19  de  juny, del  règim 
electoral general, en concordança amb  l'article 37.1  del  Reglament 
d'organització, funcionament  i  règim jurídic  de les entitats locals, aprovat pel  
Reial  Decret 2568/1986,  de 28 de novembre, els regidors que  el  passat dia  
set van ser proclamats electes per la Junta  Electoral de  Zona com a 
conseqüència dels resultats de  les  últimes eleccions  locals, convocades pel 
Reial Decret  489/95  del dia 3 d'abril, que a continuació es relacionen, que 
constitueixen la totalitat dels regidors electes d'aquesta Corporació,  amb  la  
finalitat de celebrar  la  sessió  pública extraordinària  de constitució de  
l'Ajuntament,  assistits per mi, la Secretària General de la Corporació, que 
dono fe de  l'acte, i pel Interventor, senyor Joan R. Sagalés  Guillamón. 
  
 
Regidors electes assistents: 
 
Sr.  José Montilla Aguilera 
Sr.  Antonio Martínez Flor 
Sr.  Antonio Balmón Arévalo 
Sr.  Vicenç Badenes Teixidó 
Sr.  José Luis Morlanes Galindo 
Sr.  Ramon Salabert Parramón 
Sra. Judith Ibàñez Vives 
Sra. Cristina Gasull Martínez 
Sr.  Ciriaco Hidalgo Salgado 
Sr.  Perfecto Madrid Olmos 
Sr.  Sergi Fernández Mesa 
Sr.  Antonio Bouso Varela 
Sra. Gloria Recio Díaz 
Sr.  Juan Antonio García Díaz  
Sr.  Frederic Prieto Caballé 
Sra. Carmen Romero López 
Sr.  Ignasi Riera Gassiot 
Sra. Adelina Cobos Caballero 
Sr.  Gabriel Serrano Sánchez 



Sr.  Ignacio Florez Barrón 
Sr.  Amador Rosas Outes 
Sr.  Francisco Sánchez Granada 
Sra. Mª Isabel Espinosa Fernández 
Sr.  Antoni Cortada i Valls 
Sr.  Ramón Blanco i Lorenzo 
 
 
Secretària General 
 
Sra. Carmen Alonso Higuera 
 
 
Interventor 
 
Sr.  Joan R. Sagalés Guillamón 
 
 
 
 Ambdós  funcionaris,  la Secretària  General  i  el Interventor,  
assisteixen amb la documentació que es  refereix l'article 36.2 del Reglament 
d'organització, funcionament i règim jurídic de les corporacions locals.   
 
 Declarada oberta la sessió, per la senyora Secretària  es procedeix a 
cridar els Regidors electes de major  i menor  edat amb l'objecte de constituir 
la mesa d'edat,  la qual, en conformitat amb l'article 195.2 de la Llei Orgànica  
5/1985, de 19 de juny, del règim electoral general,  en la  seva  redacció 
actual, i l'article 37.2  del  Reglament d'organització, funcionament i règim 
jurídic de les  corporacions  locals, estarà constituïda pel Regidor  electe  de 
major edat, senyor Ignacio Florez Barrón, que actuarà com a President,  per la 
Regidora electa de menys  edat,  senyora Gloria Recio Díaz, i per la Secretària 
General de la Corporació,  la  qual  els convida perquè pugin  a  l'estrada  i 
ocupin els llocs destinats a l'efecte, restant així constituïda la mesa d'edat. 
 
 Per  ordre del senyor President de la mesa  d'edat, la  senyora 
Secretària General dóna lectura a les  disposicions  aplicables a la constitució 
dels  nous  Ajuntaments, establertes  en  els  articles 194 i següents  de  la  
Llei orgànica  del  règim electoral general 5/1985, en  la  seva redacció actual, 
en concordança amb l'article 37 del Reglament  d'organització, funcionament i 
règim jurídic  de  les entitats locals. 
 
 A  continuació, per la senyora Secretària  General, es procedeix a la 
lectura del nom i cognom de cada un  dels regidors  electes que assisteixen a 
la sessió,  els  quals, d'un en un, es dirigeixen a la Presidència, i per part dels 
membres de la mesa d'edat es comprova la credencial presentada, acreditant 



cada regidor electe la seva  personalitat, mitjançant l'exhibició del seu 
document nacional  d'identitat. 
 
 Tot  seguit,  i una vegada comprovat que  tots  els regidors electes 
han formulat les declaracions a les  quals es refereix l'article 75.5 de la Llei 
7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les bases del règim local,  pel senyor 
President de la mesa d'edat se sol.licita que si existeix  algun regidor afectat 
per alguna de les causes d'incompatibilitat previstes per la Llei orgànica del 
règim electoral general, i  l'altra  legislació concordant, ho manifesti  en  
aquest moment.  Pel fet de no declarar-se res sobre això per  part dels 
regidors, s'entén que no es troben afectats per cap de les causes 
d'incompatibilitat sobrevinguda amb  posterioritat a la seva proclamació, 
previstes en els articles 202  i 203, de la Llei 5/1986, de 19 de juny i l'altra  
legislació aplicable. 
 
 Acte  seguit el senyor President de la mesa  d'edat sol.licita  que tots 
els regidors es possin drets i que  la senyora  Secretària General procedeixi a 
la lectura  de  la fórmula  de jurament o promesa establerta pel Reial  Decret 
707/79  de  5  d'abril, el text literal de la  qual  és  el següent: 
 
 
 "Jureu o prometeu per la vostra consciència i honor complir 
fidelment les obligacions del càrrec de regidor  de l'Ajuntament  de  
Cornellà de Llobregat, amb  lleialtat  al Rei, i respectar i fer respectar la 
Constitució i l'Estatut d'Autonomia de Catalunya?." 
 
 
 A continuació per la senyora Secretària General  es procedeix a 
nomenar cada un dels regidors, els quals,  d'un en  un, emeten el seu 
jurament o promesa de respecte  a  la Constitució  i a l'Estatut d'Autonomia de 
Catalunya, de  la manera següent: 
 
 
Sr.  José Montilla Aguilera              "Sí, ho prometo" 
Sr.  Antonio Martínez Flor               "Sí, ho prometo" 
Sr.  Antonio Balmón Arévalo              "Sí, ho prometo" 
Sr.  Vicenç Badenes Teixidó              "Sí, ho prometo" 
Sr.  José Luis Morlanes Galindo          "Sí, ho prometo" 
Sr.  Ramon Salabert Parramón             "Sí, ho prometo" 
Sra. Judith Ibàñez Vives                 "Sí, ho prometo" 
Sra. Cristina Gasull Martínez            "Sí, ho prometo" 
Sr.  Ciriaco Hidalgo Salgado             "Sí, ho prometo" 
Sr.  Perfecto Madrid Olmos               "Sí, ho prometo" 
Sr.  Sergi Fernández Mesa                "Sí, ho prometo" 
Sr.  Antonio Bouso Varela                "Sí, ho prometo" 



Sra. Gloria Recio Díaz                   "Sí, ho prometo" 
Sr.  Juan Antonio García Díaz            "Sí, ho prometo" 
Sr.  Frederic Prieto Caballé             "Sí, ho prometo" 
Sra. Carmen Romero López                 "Sí, ho prometo" 
Sr.  Ignasi Riera Gassiot                "Sí, ho prometo" 
Sra. Adelina Cobos Caballero             "Sí, ho prometo" 
Sr.  Gabriel Serrano Sánchez             "Sí, ho prometo" 
Sr.  Ignacio Florez Barrón               "Sí, ho prometo" 
Sr.  Amador Rosas Outes                  "Sí, ho juro" 
Sr.  Francisco Sánchez Granada           "Sí, ho juro" 
Sra. Mª Isabel Espinosa Fernández        "Sí, ho juro" 
Sr.  Antoni Cortada i Valls              "Sí, ho juro" 
Sr.  Ramón Blanco i Lorenzo              "Sí, ho juro" 
  
 
 Seguidament  el senyor President de la mesa  d'edat declara  
constituïda  la Corporació, i  assenyala  que  tot seguit  es  procedirà a l'elecció 
d'Alcalde  de  la  ciutat entre  els  membres de la corporació que  encapçelen  
llurs corresponents  llistes,  i amb aquesta  finalitat  dóna  la paraula  a la 
senyora Secretària General, la  qual  explica que  es  realitzarà mitjançant el  
procediment  de  votació secreta,  en la que cada regidor electe dipositarà  el  
seu vot,  davant les candidatures que es presentin,  en  l'urna destinada per 
aquesta finalitat, essent elegit Alcalde,  de conformitat amb allò disposat per 
l'article 196, de la Llei Orgànica  5/1986, de 19 de juny, del règim electoral  
general,  el  candidat que obtingui la majoria absoluta  en  la primera  votació, 
i, en el seu defecte, el candidat  de  la llista que hagi obtingut més vots en les 
eleccions. 
 
 Després  d'això, i a requeriment de la  presidència de  la mesa 
d'edat, es presenten com a candidats a  alcalde els  regidors que tot seguit 
s'indiquen, i  que  encapçelen llurs corresponents llistes: 
 
CANDIDATS                             LLISTA ELECTORAL 
 
Sr. José Montilla Aguilera    -  Partit dels Socialistes de 
                                   Catalunta (PSC-PSOE) 
 
Sr. Frederic Prieto Caballé   -  Iniciativa per  Catalunya- 
                                   Els Verds (IC-EV) 
 
Sr. Amador Rosas Outes        -  Partido Popular (P.P.) 
 
Sr. Antoni Cortada i Valls      -  Convergència i Unió (CiU) 
 
 



 Seguidament  es procedeix a realitzar la votació  i pels  regidors  
electes es  diposita el seu  vot  a  l'urna destinada  a l'efecte. Una vegada 
efectuada la  votació  es procedeix a realitzar l'escrutini, el resultat del qual  és 
anunciat pel President de la mesa d'edat, i és el següent: 
 
 
CANDIDATS                           VOTS OBTINGUTS 
 
Sr. José Montilla Aguilera                 14  
 
Sr. Frederic Prieto Caballé                 6        
 
Sr. Amador Rosas Outes                    3                     
 
Sr. Antoni Cortada i Valls                  2                    
 
 
Vots emesos: 25 
 
Vots en blanc: - 
 
Vots nuls: - 
 
 
 Realitzat l'escrutini, i havent obtingut el regidor senyor  José 
Montilla Aguilera la majoria absoluta de  vots en  la  primera votació, és 
proclamat Alcalde per  la  mesa d'edat,  el President de la qual li pregunta si 
accepta  el càrrec d'Alcalde de l'Ajuntament de Cornellà de Llobregat. 
 
 A continuació i prèvia acceptació del càrrec  d'Alcalde  per  part  del 
senyor  José  Montilla  Aguilera,  el senyor  President de la mesa sol.licita que 
per la  senyora Secretària General es procedeixi a la lectura de la fórmula 
d'acatament a la Constitució legalment establerta, el  text literal de la qual és 
el següent:  
 
 
 "Jureu o prometeu per la vostra consciència i honor complir  
fidelment les obligacions del càrrec d'Alcalde  de l'Ajuntament  de  
Cornellà de Llobregat, amb  lleialtat  al Rei, i respectar i fer respectar la 
Constitució i l'Estatut d'Autonomia de Catalunya?." 
 
 
 A continuació l'Alcalde electe, senyor José  Montilla Aguilera, emet 
la seva promesa de respecte a la Constitució i a l'Estatut d'Autonomia de 
Catalunya, mitjançant la manifestació següent: 



 
 
"Sí, ho prometo" 
 
 
 Després  d'això  el President de  la  mesa  d'edat, senyor  Ignacio 
Florez Barrón, convida el senyor Alcalde  a ocupar  el  silló presidencial i,  en  
conseqüència,  queda dissolta la mesa d'edat. 
 
 Acte seguit pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla 
Aguilera, i, d'acord amb el protocol establert per a  la sessió, la cedeix als 
portaveus dels diferents  grups municipals,  amb la finalitat de fer, si així ho  
desitgen, una explicació del seu vot. 
 
 En  primer lloc pren la paraula el representant  de Convergència  i  
Unió, senyor Antoni Cortada i  Valls,  per manifestar el següent: 
 
 "La nostra intenció de vot, ve determinada per  dos motius: 
 
 En primer lloc tot i que existeix majoria  absoluta i una disciplina 
de partit desmostrada en aquest acte, així com  el fet que respectem a concedir 
l'alcaldia al  cap  de llista  més votada. Ens em votat a nosaltres mateixos,  per 
entendre que aquest era el desig i voluntat dels  ciutadans que ens varen 
confiar el seu vot. 
 
 En  segon lloc, no ho hem fet pel cap de la  llista més votada, 
perquè no el considerem mereixedor de la nostra confiança. 
 
 M'explicarè  sense  ànim de polèmica ja que  no  és avui el dia més 
adient. 
 
 El  trobem  faltat de certa  sensilibitat  vers  al ciutadà i cap els 
grups polítics de l'oposició. 
 
 Només   aportarè  una  petita  mostra  del   perquè d'aquesta  
mancança de sensibilitat, que en el seu  dia  ja debatirem en profunditat. 
 
 La  primera mostra la tenim en l'utilització de  la memòria  i el 
vídeo per la campanya electoral, a favor  del seu partit, quan qui l'ha pagada 
és l'Ajuntament. 
 
 No  ens  ha  agradat gens la  coacció  rebuda  pels presidents  
d'associacions i clubs, per aconseguir  el  seu supost en un manifest publicat 
en el suplement del Periódico "El Far". 
 



 No s'informa degudament al ciutadà, falta  transparència. 
 
 En plena campanya apareix mig amagat l'edicte sobre l'Hipercor, 
amb la repercussió que això representa per tots els comerciants de Cornellà. 
 
 Tampoc  ens agrada gens l'especulació  interessada, sobre les 
requalificacions del sòl. 
 
 Tenim  al  ciutadà desorientat sobre el  cànon  del transport, 
segregat l'any passat del IBI o contribució. 
 
 En fi.  
 
 Tindriem  que  canviar força les coses i  la  forma d'actuar per 
poder-li donar suport. 
 
 De veritat ens agradaria molt aquest canvi. 
 
 No  ens oposarem per sistema ja  que  col.laborarem amb tot lo 
positiu per Cornellà. 
 
 Però  sí que ens oposarem amb tota fermesa  i  fins les últimes 
conseqüències, a tot allò que pugui  perjudicar els  interessos  dels  nostres 
ciutadans,  pels  quals  hem apostat en el nostre programa. 
 
 Mercès."   
  
 
 Seguidament  pren  la paraula el  representant  del Partit  Popular, 
senyor Amador Rosas Outes, per  manifestar que el seu grup s'ha votat a sí 
mateix per ser  conseqüents amb  el vot que els seus electors li han  donat,  
anunciant que estan disposats a treballar per la ciutat, per la  qual cosa  faran  
una  oposició conseqüent  i  constructiva,  no oposant-se  pel mer fet de fer-
ho, i recordant que allò que no  volen  que passi en aquest mandat és que els  
grups  de l'oposició  s'assabentin de les coses pels veïns o  per  la premsa,  per 
la qual cosa sol.licita que se'ls  informi  en primer lloc, encara que siguin una 
oposició minoritària, ja que  la seva política no serà de boicot sinó de tractar  
de millorar  en tota la seva extensió les coses que  es  facin per a la ciutat. 
 
 
 A  continuació  pren  la  paraula  el  representant d'Iniciativa  per  
Catalunya-Els  Verds,  senyor   Frederic Prieto Caballé, que literalment diu el 
següent: 
 
 



 "1. Les eleccions del dia 28 de maig van dictaminar ja 
inapel.lablement l'alcaldia de Cornellà en favor de José Montilla.  En aquesta 
sessió constitutiva de la  Corporació municipal no hi havia, doncs, cap altre 
resultat  possible. Nosaltres reconeixem democràticament aquest resultat, i  jo 
vull començar les meves paraules felicitant l'amic Montilla per la seva elecció i 
desitjant que exerceixi el seu càrrec amb la màxima clarividència i sentit 
comú. 
 
 2.  Malgrat aquesta primera constatació,  nosaltres hem optat per 
presentar el nostre candidat i per  votar-lo, com a expressió de la identitat que 
ens ha de distingir  al llarg de la present legislatura i que ha merescut el 
suport d'un 23% dels vots emesos a Cornellà. Iniciativa-Els Verds, d'acord  
amb  el programa que hem  defensat,  ens  proposem contribuir: 
 
 -  En primer lloc, a aprofundir la democràcia  municipal.   
Treballarem   per   apropar   la   gestió   als ciutadans/nes,  perquè  siguin 
tractats  com  persones majors  d'edat que no han de ser  només  destinataris, 
sinó protagonistes decisius de la gestió de la ciutat. Treballarem per obrir 
efectivament canals de  participació  dels ciutadans/nes en l'elaboració dels  
objectius municipals, i per garantir una informació crítica i plural. I donarem 
suport a iniciatives que normalitzin la incorporació activa de la dona a la vida 
ciutadana. 
 
 -  Farem el possible per superar una concepció  de  la política 
social, que la reclou en una regidoria més  o menys  destinada a apaivagar la 
situació de  pobres  i desvalguts. Farem per incorporar-la a tots els programes 
municipals (formació, treball, habitatge, desenvolupament, relacions socials, 
seguretat ...). Farem per evitar una política que posi l'accent en la  realització 
d'estudis i comprovacions burocràtiques i insistirem  en una política de 
recursos efectius i  de  solucions  individuals.  Enfront de  la  concepció  social 
dominant, elitista i maniquea, contribuirem a desenvolupar una cultura de 
solidaritat i d'igualtat. 
 
 -  Al costat de la gestió quotidiana ordinària,  volem contribuir a un 
debat polític i tècnic sobre el  futur desenvolupament  de  la  ciutat i cridar  a  
tots  els agents  socials i econòmics, i a tots els ciutadans  a participar-hi.  I 
volem evitar que es converteixin  en "gestió ordinària" decisions d'abast i 
profunditat pel nostre futur, com la política d'habitatge, el planejament  
urbanístic  o la promoció de noves  grans  àrees comercials, sobre les quals els 
ciutadans/nes  haurien de ser especialment informats i consultats. 
 
 - Volem plantejar decididament una gestió agosarada  i moderna 
dels recursos, però sense confondre la  gestió pública  amb  una gestió 
empresarial centrada  en  els rendiments  econòmics.  Promoure, en  
definitiva,  una gestió cooperativa i no especulativa de la ciutat. 



 
 - Ens proposem també contribuir a un canvi radical  de les 
polítiques mediambientals i dels recursos  energètics  i naturals. Estem 
convençuts que, més  enllà  de les  formes,  les  modes o les  façanes,  cal  
caminar decididament  vers decisions i programes  susceptibles de qüestionar 
l'status quo i d'incidir efectivament en el  canvi  dels  hàbits col.lectius.  Una  
gran  tasca educativa que requereix profunds compromisos. 
 
 -  Estarà també en la nostra preocupació contribuir  a l'obertura  
d'un seriós debat cultural, lliure i  compromès. Capaç de fer sentir la diversitat 
i el  pluralisme,  profundament presents en la  nostra  comunitat local. Capaç 
també de qüestionar les mediacions  aclaparadores  induïdes des dels poders. 
Capaç, en fi,  de promoure la creativitat cultural i projectes  autènticament 
independents. 
 
 - La nostra opció, finalment, serà sempre favorable  a una  
concepció municipal activa i dinamitzadora de  la vida ciutadana, de l'esport, 
de la qualitat escolar  i de la personalització de l'atenció sanitària pública. 
 
 3. Exercirem el papel de control del govern municipal,  que  ens 
correspon com a primer grup  de  l'oposició, sense caure en actituds 
d'obstrucció de la gestió ordinària i,  en tots els àmbits programàtics en què hi 
hagi  coincidència,  col.laborarem obertament, sense  reserves.  Perquè 
entenem que cal posar en primer terme el bé ciutadà i no el protagonisme 
partidista, però també perquè estem convençuts que  d'aquestes  coincidències 
programàtiques  i  efectives n'hauria  de sortir la construcció d'una  nova  
alternativa d'esquerres que permeti superar l'actual conjuntura, marcada  per 
la desorientació i els tacticismes.  Nosaltres  ens sabem oposició, però oposició 
d'esquerres. 
 
 4.  Finalment volem demanar públicament al Grup  de Govern  i  a  
l'Alcalde que ens  facilitin  la  realització d'aquesta  funció  d'oposició, 
fonamental  per  bastir  una gestió realment democràtica de l'Ajuntament. 
 
 Les majories absolutes (sigui quin sigui el  partit que  les  ostenti),  
indiscutibles com a  resultats  de  la voluntat popular, generen freqüentment 
situacions de menysteniment  de la funció opositora. Fins al punt que  
aquesta actitud es transfereix a determinats sectors ciutadans  que miren amb 
precaució els que exercim aquesta funció. 
 
 Insisteixo, esperem en aquest punt el reconeixement necessari per 
part del Govern municipal. Nosaltres  lluitarem democràticament per 
aconseguir el reconeixement  públic a aquesta funció opositora, com a 
aportació constructiva  i crítica a la gestió i a la comprensió de la ciutat, i a  
un govern que sigui per a tots i totes. 



 
 Moltes gràcies."      
 
 
 Acte  seguit  intervé el  representant  del  Partit Socialista de 
Catalunya, senyor Antonio Balmón Arévalo,  el qual s'expressa en els termes 
següents: 
 
 
 "Gràcies Alcalde, amigues i amics, 
 
 Explicar  el vot del grup municipal  socialista  és senzill,  la 
principal raó és la nostra manifestació  coherent  amb el suport popular que 
vam rebre en  les  darreres eleccions municipals. 
 
 En  primer  lloc manifestem  el  nostre  agraïment, sincer i emotiu, 
als ciutadans de Cornellà que han  expressat  amb el seu vot la confiança amb 
el projecte de  transformació i consolidació de la ciutat, que avui està 
perfectament representat en la persona reelegida com a Alcalde. 
 
 També volem expressar públicament el  reconeixement per  la  seva 
labor a totes aquelles  persones  que  durant aquets  últims anys, i 
especialment en els  darrers  mesos, han contribuït amb el seu suport a 
evidenciar el  contingut obert i plural del projecte de ciutat que creiem més  
idoni per a Cornellà. 
 
 
 Ara,  comença una segona etapa de transformació  de la  ciutat tal 
com hem explicat durant la campanya  electoral,  campanya que hem sabut 
aprofitar-la per explicar  les noves  idees del futur, avalades per la feina ben 
feta,  no hem volgut fer una campanya en contra de cap altra opció  o 
persones,  hem pensat que la millor manera de contribuir  a la normalitat 
democràtica era presentar als ciutadans noves propostes  d'actuació, pensant 
en una ciutat orgullosa  del seu  passat de lluita per les llibertats, il.lusionada  
amb el  seu present de retrobament amb la seva identitat i  amb l'ambició  
d'un futur esperançador i generós per a la  seva gent. 
 
 Aquest nou impuls que hem rebut dels ciutadans, ens permetrà 
respectar les nostres responsabilitats adquirides. Serem  fidels  a la nostra 
trajectòria, i la  concreció  en realitats  d'aquest  compromís  el farem  des  del  
diàleg, oberts  als suggeriments, amb l'abertura de nous canals  de 
participació.  Així  mateix, tal i com ho hem  intentat  en aquest  darrers 
quatre anys, oferim  a totes  les  entitats ciutadanes i a la resta de grups 
municipals un espai permanent  que  permeti incorporar a la nostra acció  de  
govern municipal  totes aquelles sensibilitats que signifiquin  un pas endavant 



per la nostra ciutat. 
 
 Ahora,  para finalitzar esta breve  explicación  de nuestro  voto, 
permitirme expresarme en mi lengua  materna, amigas  y amigos, nos 
sentimos fieles a nuestros  orígenes, orgullosos  de  formar  parte de un  
proyecto  político  de progreso,  democrático  en su forma de llevarlo a  cabo,  y 
solidario e igualitario en sus fines. 
 
 Estamos profundamente convencidos de que ha  valido la pena 
llegar hasta aquí, y manifestamos nuestra lealtad a las responsabilidades 
contraídas con la ciudad,  consecuentes con nuestras convicciones, 
trabajaremos en la dirección correcta, impulsando una gestión eficaz, 
eficiente,  transparente  y participativa que permita un futuro de  progreso de 
Cornellà, que haga de nuestra ciudad una sociedad  próspera y cohesionada 
socialmente, donde predominen las  actitudes que fomenten el civismo de la 
convivencia, el respeto por  la tolerancia y profundice en la solidaridad  con  
los más desprotegidos. 
 
 Gracias por vuestra atención y, Alcalde, enhorabuena por tu 
reelección."  
 
 Finalment  pren la paraula el senyor  Alcalde  José Montilla  
Aguilera, el qual s'expressa ens els  termes  següents: 
 
 
 "Companys,  regidors,  ciutadans i  ciutadanes:  En primer lloc vull 
agraïr als regidors del Partit dels Socialistes  de  Catalunya,  al conjunt dels  
votants  del  grup socialista  i  al conjunt de la ciutadania  per  com  s'han 
desenvolupat  les  eleccions. Es la quarta  vegada  que  en aquest Ajuntament 
prenc possessió d'Alcalde. La primera  va ser el producte d'un pacte amb el 
Partit Socialista  Unificat  de Catalunya, i aquest primer Ajuntament va tenir  
per objecte  la construcció del clavegueram de la ciutat,  dels carrers, etc.  
 
 El  segon mandat va ser el que havia de  solucionar el problema dels 
equipaments escolars i va donar lloc a  la construcció  de  dos instituts, el 
I.F.P.  Miquel  Martí  i Pol, i el I.B. Joan Miró,  una escola en la zona Millars  i 
una  altra  en  el barri Riera; era un moment  en  el  qual l'economia  estava 
molt baixa, i  la ciutat va  arribar  al màxim d'aturats, més o menys onze mil 
persones, per la qual cosa era el moment adequat per establir les bases  
econòmiques del futur. 
 
 El tercer govern va ser el dels equipaments  culturals  i la 
reurbanització de la ciutat, i avui  s'obre  una nova  etapa  en aquest quart 
govern, en  la  qual  s'hauran d'emprendre   problemes  d'habitatge i de  feina,  
per  als quals l'Ajuntament no té ni les competències ni els mitjans econòmics.  



Serà  un  mandat en el qual  s'haurà  de  donar solució a la vertebració 
urbana de la ciutat i als  problemes dels homes i les dones d'aquesta, 
s'hauran de  rendibilitzar els equipaments que s'han construït, i serà  l'època 
de la lluita contra la marginació i l'època de la solidaritat.  
 
 En aquest nou mandat  s'haurà d'abordar la tasca de donar  més  
atenció a les petites coses, perquè  les  grans estan en part fetes. Ara es tracta 
que hi hagi participació ciutadana. 
 
 No  es tracta  de repetir aquí el programa  electoral, ja que la 
campanya ha passat, però sí d'assenyalar com es portaran a terme els 
objectius que figuren en el programa.  Es realitzaran amb un govern en part 
de continuïtat  i en  part renovat, renovació que s'efectuarà  sense  trencar 
amb el passat.  
 
 La  llei  estableix el termini d'un mes,  a  partir d'aquest  moment, 
perquè l'Ajuntament aprovi la  seva  nova organització,  i aquest té la intenció 
que es faci  en  els pròxims  deu dies, per la qual cosa en breu es convocarà  a 
tots  els partits polítics per arribar als  màxims  acords, amb  l'objecte que tots 
pugin donar la seva opinió i  s'intenti  aprovar  amb el màxim consens 
possible,  deixant  de costat la prepotència pròpia d'alguns equips de govern  
que tenen  una  majoria  absoluta, o la  prepotència  dels  que creuen  que són 
dipositaris  de l'única veritat i de  l'essència de les coses.  
 
 Nosaltres  no  utilitzarem ni  una  prepotència  ni l'altra,  sinó  que  
buscarem el  consens  sense  renunciar evidentment a allò que és fonamental 
del programa.  Aquesta cultura d'entesa i diàleg amb els grups i amb el 
conjunt de la  societat  civil de la ciutat és la que  proposa  portar endavant 
aquest govern, però sense arribar a  manipulacions ni  maniqueismes, perquè 
una societat civil forta és  fonamental per portar endavant aquest projecte de 
ciutat.  
 
 Aquesta cultura del diàleg i de l'entesa també   es buscarà  amb els 
municipis veïns, especialment amb els  que compartim  carrers, com 
Esplugues, l'Hospitalet, Sant  Joan i el Prat, i també amb la resta 
d'Institucions de Catalunya i d'Espanya, amb l'objecte d'aconseguir que 
Cornellà tingui una major qualitat de vida, on la gent sigui més feliç, que sigui  
admirada,  envejada i respectada per les seves  iniciatives  i  pel  conjunt de la 
seva  societat.  Això  serà possible amb la participació dels diferents grups 
polítics, amb  la  participació de la ciutadania,  del comerç  de  la ciutat, de les 
Entitats cíviques, i amb els treballadors de l'Ajuntament, peça essencial per a 
aquesta labor. 
 
 Per això també serà necessari treballar en  coordinació amb la resta 
d'Institucions, tractant de defugir  els enfrontaments  gratuïts.  Per això es 



buscarà  l'acord  amb totes les Administracions implicades, central, 
autonòmica i locals, amb la ferma voluntat que Cornellà sigui una ciutat que 
pugui continuar progressant gràcies a la labor de  tots i  per al conjunt de les 
més de vuitanta-tres mil  persones que  constitueixen la seva ciutadania.  
 
 Aquesta  és  la línia política en  la  qual  espero treballar durant els 
pròxims quatre anys amb el conjunt  de les  forces polítiques i amb el conjunt 
de la  societat  de Cornellà."  
 
 
 
 
 Efectuades  les anteriors intervencions, el  senyor Alcalde  aixeca  la 
sessió a les dotze  hores  i  cinquanta minuts,  de  la qual s'estén la present 
acta,  que  jo,  la Secretària General, certifico. 
  


